
Vergadering 26-09-2024
Voorzitter: Jan
Locatie Sloterdijk: LYCKA Buurtkamer, Zaventemweg 81, Amsterdam

Aanwezig: Germaine, Sander, Attie, Wanda, Jeroen, Peter, Hennie, Koos, Jan, Anne, Yana,
Arnoud & Anaris, Nico, Joris, Earnst, Liselore, Hettie, Micha
Start Vergadering: 19:00
 

Opening met kort rondje voorstellen, nieuwtjes en agendavaststelling
Jan opent de vergadering en vraagt de aanwezigen zich kort en bondig voor te stellen aan
de hand van een anekdote over de afgelopen drie maanden waarin VO niet vergaderd heeft.

Sander
Gebiedsmakelaar Slotermeer, samen met Jeroen. Ik doe de Lodewijk van Deyssel- en de
Confuciusbuurt. Ik was benieuwd naar het VO, omdat ik veel zooi tegenkom in die buurten,
en wil kijken of ik vaker kan aansluiten.

Attie
Ik woon in Nieuw-Sloten, daar ben ik containeradoptant en BuurtBlikVanger. Ik heb zowel
hoopgevende als moedeloze ervaringen opgedaan de afgelopen tijd. Ik volhard in gewoon
doorgaan, blijf mensen aanspreken en tot op heden reageren mensen wel goed. Ben heel
tevreden over de snelle (re)acties op een melding.

Wanda
Betrokken buurtbewoner uit Slotervaart Noord, zweef altijd tussen optimist en moedeloos
zijn. Ik woon aan een parkje waar wel eens jongeren hangen die dan zakken laten liggen na
het eten van een burger bijvoorbeeld. Laatst gebeurde het weer en zag ik een rat
wegschieten. Daar heb ik de jongens meteen met een grapje op geattendeerd en toen ze
weggingen was het netjes opgeruimd.

Jeroen
Gebiedsmakelaar in de Dichters- en Couperusbuurt in Slotermeer. Bij mij overwegend
positieve ervaringen; sinds de start van het project Schone Kans is het schoon in de wijk.
Buurtgenoten zijn tevreden en doen graag mee.

Peter
Regisseur Schoon, Heel, Veilig. Samen met Zinzi. Mijn rol was om samenwerking met
directies effectiever te krijgen, Zinzi deed dit vanuit de straat met bewoners. Na mijn
vakantie trof ik een rapportage op m’n bureau aan van Elise Quaden, de baas van alle
gebiedsbeheerders Amsterdam. Ze had een overzicht gemaakt van drie maanden, waarin ik
me voor het eerst herkende. Er kwam goed naar voren waar we ons mee bezighouden op
het gebied van metingen en vuil.

Hennie
Bewoner van Geuzenveld, containeradoptant en bloembakken geadopteerd.



Koos
Al lange tijd betrokken bij VO en sinds we een vereniging zijn zit ik in het bestuur als
penningmeester. Tevens betrokken bij de Natuurkamer en het Sloterpark.

Jan
Ik ben de voorzitter van VO. Ik ben in Duitsland op vakantie geweest, en daar trof ik een
idee aan wat toepasselijk is voor onze plannen met de peukencampagne volgend jaar.
Namelijk banken met een haakje waar een blikje aan hangt, speciaal bestemd voor peuken.
Er stond ook bij aangegeven dat die bank gesponsord werd met dat doel. Meteen overlegd
en neergelegd bij de Rabobank en gevraagd om sponsoring. Dat werd afgewezen, omdat
het bedrag te laag was. Daar ga ik natuurlijk nog meer werk van maken.

Anne
Ik woon in Slotermeer, ben veel bezig met prikken en ben containeradoptant. Wil ook
kinderen motiveren op te ruimen. Ik ben het secretariaat van het VO. Er zijn heel veel
opruimacties geweest de laatste tijd, en de laatste keer kwam ik een Gouden
Grijper-genomineerde - Willem - tegen op een rotonde die hij aan het opruimen was. Dat
vind ik zo leuk; dat je elkaar tegenkomt.

Hettie
Containeradoptant. Ik doe veel samen met Larissa en neem het nu een beetje van haar over
aangezien ze moet verhuizen. Momenteel zijn we bezig voor de peukencampagne, staat
nog in de kinderschoenen. Ben ook bezig met een lyceum in de buurt, om daar een
prikproject met leerlingen mee op te zetten.

Yana
Containeradoptant en BBV, en ik verzorg materialenhubs voor VO. Bij het West Beach Film
Festival vorige week was er een schoonmaakactie met kinderen en mijn jongste wilde
vandaag mee naar deze vergadering, omdat hij het zo leuk had gevonden.

Arnoud & Anaris
Ik werk voor de gemeente bij Stadswerken, in Osdorp. Ik ga over afval en daarom ben ik ook
hier, om me daar meer over te informeren.

Nico
Ik woon in Osdorp en BBV-er, containeradoptant en verbinder van mensen en organisaties.
Ik heb een leuk verhaal, maar dat bewaar ik voor later.

Joris
Containeradoptant en teamcaptain van het project de Schoonste Straat op de Osdorper
Ban. Ik probeer meer mensen te betrekken bij het opruimen en mensen met elkaar in
contact te brengen, bijvoorbeeld in de Ox.



Ernest
In mijn hofje, dat valt onder de Dobbebuurt, houden we de boel al heel lang schoon. We
hebben nu na twee jaar eindelijk onze witte tegels weer terug, nu is het weer duidelijk
wanneer er grofvuil aangeboden kan worden.

Liselore
Ik prik veel aan de Jan de Jongstraat.

Micha
Ik kom uit Osdorp De Punt (vlak voor de vergadering begon gaf Micha een kleine voordracht
over afval).

Germaine
Ik ben gemeenteambtenaar, was voorheen actief bij Handhaving, nu voornamelijk bij
Nieuw-West. Ik heb een stukje van Peter overgenomen en hou me bezig met het samenspel
binnen de gemeente. Daar gebeurt heel veel; er is veel beweging, er is verandering
mogelijk. Na mijn vakantie heb ik de opening van de World Cleanup Day door Nazmi
bijgewoond; was heel inspirerend. Vooral om al die enthousiaste en gemotiveerde kinderen
te zien; educatie is belangrijk en ze hadden een leuk verhaal.

Jan: Ik heb Germaine gevraagd vanavond omdat ze een van de drie meekijkers vanuit de
gemeente is in de BBV-er whatsappgroep. Dat is voortgekomen vanuit het feit dat ik zitting
heb in het Kernteam Schoon, Heel, Veilig, dat maandelijks met de gemeente overlegt met
verschillende teams en daar zit ik als bewoner en VO-lid bij. Dat is heel waardevol vanuit
mijn kant; ik breng bewonersbelangen, -inzichten en -gevoel in. Ik hoor en zie heel veel en
kan dat overbrengen en terugrapporteren hier.

Belangrijke data
Opruimactie Rembrandtpark 29/9
Amsterdam maakt Ruimte op 3/10 in de Meervaart
Geuzenveld ochtend 18/10
Bewonersavond De Punt Thema Schoon 23/10
DDW vrijdag 25/10: 5 plaatsen (doorgeven aan Anne). Peter licht toe dat VO is uitgenodigd
om te komen vertellen over hun aanpak en het opbouwen van een netwerk met bewoners
en hoe de samenwerking met de gemeente effectiever kan. VO-leden kunnen dit delen en
van gedachten wisselen met geïnteresseerden tijdens de Dutch Design Week. Kees Dorst is
tevens aanwezig.
Mogelijkheid tot een excursie bij de vuilverbranding in het Havengebied op 7/12. Razend
interessant om te zien wat er met jouw afval gebeurt, zo’n oven is indrukwekkend; aanrader.
Binnenkort meer hierover. Leuk als winterevent voor VO; organisatie zelf is erg enthousiast.

Mededelingen voorzitter
Shoreliner
Achter het Van Eesteren paviljoen ligt in de Sloterplas een bak van 4 bij 4 meter, die als een
fuik drijfplastic opvangt. Eenmaal gevangen, kan het er niet meer uit. Het project wordt
begeleid door een student. VO maakt die fuik schoon. Zeer smerig, maar ook dankbaar
werk. De laatste keer haalden we er veertig kilo uit; dat is niet allemaal plastic, ook groen



wordt opgevangen. Er wordt onderzocht wat de verhoudingen plastic/ groen zijn en wat een
goede werkwijze is. De onderzoeksresultaten verschijnen in een eindrapport, waar wij dus
ook aan meewerken. Dat rapport bepaalt of ermee doorgegaan wordt. Er zullen wat
aanpassingen moeten worden doorgevoerd, maar ik denk wel dat het werkt. Hierover staat
ook een bericht op onze website.

Start schoonmaakactie Schone Kans op 14/10 voor 2 weken in Slotermeer/Geuzenveld
Jeroen: Op 1 maart is dit project gestart in de Dichters- en Couperusbuurt, met veel succes.
Bewoners zijn tevreden en de wijken zijn schoon. Collega’s uit mijn gebiedsteams willen nu
ook zo’n extra schoonmaakteam in hun wijk. Dat gaat niet zo makkelijk; het moet organisch
groeien en kan even duren want we maken o.a. gebruik van werknemers met een afstand
tot de arbeidsmarkt. Mijn plan is nu om met het beetje budget dat we nog over hebben twee
weken lang een Slotermeer- en Geuzenveld-Schoonmaakweek te organiseren. Dat houdt in
dat we van 14-25 oktober elke dag een deel van Geuzenveld/Slotermeer aanpakken. De
gebiedsmakelaar heeft zelf een rooster gemaakt. Ik zorg voor een extra veeg/borstelwagen,
de jongens van Schone Kans hebben daar een speciaal rijbewijs voor en die gaan iedere
dag de wijk door. De gebiedsmakelaars moeten zelf hun netwerk activeren. Bewoners
moeten betrokken en geactiveerd worden. Wij faciliteren e.e.a. maar het eigenaarschap ligt
bij de bewoners. Dit is alleen voor twee weken, maar ik heb alvast bij de gemeente een
verzoek ingediend om te kijken of dit vaker herhaald kan worden. Wellicht kan er een bedrag
gereserveerd worden, zodat we in 2025 deze actie 10-12 keer kunnen herhalen.
Jan: VO zal BBVs en leden in Geuzenveld/Slotermeer hierover ook informeren, zodat
mensen weten wat er gaande is. Het rooster zal nog worden gepubliceerd.
Jeroen: Van 14-19 oktober is Geuzenveld aan de beurt en de week erna Slotermeer.

Aanpaklijst met 94 punten
Dit is een lijst van punten die door BBVs en de gemeente samen is opgesteld. Het moet een
dynamische lijst worden; zo horen sommige punten er helemaal niet thuis en komen er nog
andere bij. Per punt willen wij graag weten hoe het ervoor staat. Er is een rapportage over
verschenen, maar die mag ik nog niet met jullie delen. Het gaat echter wel de goede kant
op, kan ik zeggen. Pantar is bezig om die punten af te werken en sommige zijn al opgepakt
door Schone Kans. In Osdorp is het nu op sommige punten zo schoon dat er getwijfeld
wordt of er nog wel vrijwilligers moeten worden gevraagd om schoon te maken en of er nog
wel budget naartoe moet. Het gaat dus heel goed. Dat budget moet wel hier in NW blijven
overigens; het gaat beter maar is nog niet helemaal op orde. Er moet dus ook coördinatie
gaan ontstaan van werk dat de gemeente doet en wat vrijwilligers doen. BBV Herman
Bouma, woont in Slotervaart, maar werkt in Osdorp, heeft via NLCares vrijwilligers
opgeroepen om namens grote bedrijven iets goed te doen. Zo maakt accountancybureau
Tata met 60 man een deel van Osdorp schoon. Dan moeten ze wel weten waar er iets
schoon te maken is. Dus dat moet gecoördineerd worden. Zinzi, Evelien en Peter hebben de
gebieden inmiddels opgesplitst.
Zinzi is van Slotervaart, Peter van Geuzenveld/Slotermeer en Evelien van Osdorp.
Peter: Van de zomer waren er in het Parool en op AT5 publicaties over de enorme klerezooi
in de stad en daarbij werd Nieuw-West niet genoemd. Dat is een mooie ontwikkeling. We
moeten wel blijven opletten, want dan treedt het ‘verdeel en heers’ in werking, en er kan best
wat minder geld naartoe, want daar gaat het zo goed. We hebben dus met Nazmi besproken
dat dit het moment is om de aanpak die we hebben gevoerd de afgelopen twee jaar aan
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andere stadsdelen te leren. Zuidoost wil bijvoorbeeld ook iets opzetten wat ook in
Nieuw-West gebeurt, in Oost kan ook het e.e.a. beter opgepakt worden. Het is leuk om te
zien dat deze beweging in de stad groeit.
Jan: We hebben hier heel hard voor gewerkt met zijn allen. In de binnenstad is het nog
steeds een bende en dat moeten ze daar zelf oplossen. Daar hebben ze weer met andere
problemen te maken. Vuil dat in de grachten verdwijnt etc. Zoals wij het hier doen, werkt niet
overal, een op een.

3e opruimteam Osdorp/ Inzet BBVs bij evaluatie Osdorp en Slotervaart (Dichtersbuurt)
Jan: Er is naast Pantar en Schone Kans nog een derde team opgestart in Osdorp. Die
pakken weer andere punten van de 94 puntenlijst aan en dat team is ingehuurd door een
aannemer. Daar zal wel een prijskaartje aan hangen. Dat komt uit een budget dat Nazmi
voor Nieuw-West heeft binnengehaald. Nico is bij de introductie van dat team aanwezig
geweest. Hij is ook degene die de verbinding zou kunnen leggen tussen de bewoners en de
werkers op straat. Evelien gaat dus contact met jou opnemen om het e.e.a. te coördineren,
zoals bijvoorbeeld het beoordelen van hoe het gaat. Waar gaat het wel goed en waar niet?
Welke punten kunnen eruit en welke komen erbij? Het BBV-netwerk in Osdorp kan daar een
heel mooie rol in spelen. Ik ga die dus vragen of ze mee willen werken aan de beoordeling
hiervan. Daar komt dan weer een aparte whatsappgroep voor. Evelien heeft tevens
genoemd dat er wellicht een vergoeding tegenover staat. Het is tenslotte een vorm van
werk. Dit kan natuurlijk ook voor Geuzenveld/Slotermeer en Slotervaart interessant zijn. Ik
overweeg daar nog aparte groepen voor te maken.
Germaine: Ik wil graag aangeven dat Arnoud in direct contact staat met dat team in Osdorp.
We willen graag 1 aanspreekpunt in de straat hebben en dat is Arnoud. Anders wordt het
ingewikkeld. Mensen kunnen namens hem ook meldingen doen over grofvuil e.d.
Jan: In eerste instantie moet er dus een gesprek tussen Nico, Evelien en Arnoud
plaatsvinden over Osdorp. Begrijp ik het goed dat je de BBVs er dan nog niet bij wilt
hebben? Want dit heb ik zo’n beetje met Evelien besproken, dus dat moeten jullie binnen de
gemeente dan nog even met elkaar afstemmen.
Germaine: Rechtstreeks gemeentelijk contact gaat nu via Arnoud, het wordt ingewikkeld als
we het team in contact brengen met allemaal bewoners dus daar wachten we nog even
mee. Ze zijn pas een maand geleden begonnen dus we moeten nog even kijken hoe we het
precies aanpakken.
Peter: Ik vind het geweldig om te zien hoe dit zich nu ontwikkeld. Dit is het resultaat van de
druk die we vorig jaar hebben uitgeoefend op Nazmi o.a. Gewoon meer handen op straat,
meer investeren en niet meer alleen puur beleid volgen. Er komt nu tastbaar resultaat.
Jan: Het is dus een heel dynamisch proces, de gemeente weet het ook nog niet precies. Wij
hebben wensen en willen graag participeren. Maar we moeten de gemeente even de tijd
geven om uit te zoeken hoe de organisatie moet gaan lopen en of en zo ja met wie er bijv.
een whatsappgroep moet worden opgericht. We zijn ook aan het kijken voor Schone Kans of
er geen bewoners van de Dichters- en Couperusbuurt in een whatsappgroep
samengevoegd moeten worden, zodat er duidelijk is wanneer je Schone Kans mag
inschakelen en wanneer juist niet. We willen wrijving voor zijn en er volgen leermomenten
uit.
Peter: Ik merk zelf in de omgang met directies dat we voorbij het punt zijn of het moet (meer
inzet), maar hoe organiseren we de extra inzet?



Jan: Ondertussen wordt steeds meer duidelijk hoe belangrijk zo’n overleg als dit is. We
bespreken alles en werken samen op dit punt. De gemeente met bewoners.
Jeroen: Al die inzet vind ik helemaal top. Ik vraag me alleen af hoe dat verder verloopt, want
als dat team via een aannemer komt, wordt dat betaald met incidenteel geld. Hoe wordt dat
verder georganiseerd? Er moet op den duur dan wel een structureel budget voor worden
vrijgemaakt. De Schone Kans-teams moeten eerst organisch groeien, en die zullen ook
moeten worden ingezet op de plekken waar dat derde team dan misschien niet meer gaat
komen. Dan loop je wel kans dat je aansluiting met de wijk verliest, omdat deze teams op
verschillende wijzen werken.
Jan: Dat is een serieuze opmerking, en wij maken ons daar als bewoners natuurlijk ook
zorgen over. Het zou jammer zijn als na twee jaar inzet een project weer stil komt te liggen.

Peukenplan (stemmen, netwerk informeren, peuken OV-haltes, blikjesproef banken)
Binnenkort komt de stemronde voor alle gebieden; ik neem aan dat jullie op het peukenplan
stemmen en het netwerk in je buurt. We hebben vijf aanvragen gedaan. Het kan zijn dat die
samengetrokken worden, maar dan gaan we elkaar in ieder geval niet beconcurreren. Ik ben
met meerdere dingen bezig qua voorbereidingen. Een van die dingen, en daar kun je op de
website meer over lezen, is een onderzoek naar peuken op OV-haltes. Het is schrikbarend
hoeveel peuken daar liggen en dat komt doordat er geen prullenbakken neergezet mogen
worden. Volgens de centrale overheid stimuleer je daar juist het roken mee. Sommige haltes
hebben echter wel een peukenbak net buiten de halte en ik ben een aantal dingen gaan
onderzoeken. Een van de peukenbakjes die ik heb opgehangen, hangt er nog en wat blijkt,
er verschijnen zowaar peuken in. Met een bordje erbij ter verduidelijking kwamen er nog
meer peuken bij. Ik tel iedere dag. Dus niets zeggen levert peuken op; een bordje levert nog
2,5x meer peuken op en als je erna het bordje weghaalt, zit je er tussenin. Vierde of vijfde
stap zou dan natuurlijk een peukenzuil zijn, die geregeld geleegd moet worden.
De blikjesproef aan banken dan. Dat zijn wij ook aan het onderzoeken. Dit is gewoon een
conservenblikje dat aan een bankje gehangen wordt. We hebben ook meerdere rokers
geïnterviewd en die zeggen dat ze de peuken wel in een asbak willen doen, maar dan moet
die er wel zijn.

Containertuintjes
Jan: De discussie hierover zal ik jullie besparen. We mogen vijftig containertuintjes
opgeven, er is geld voor en er wordt nu besloten waar ze precies geplaatst gaan worden.
Germaine: ABP (Afval Bijplaatsingen) bepaalt voor 25 tuintjes waar ze geplaatst worden,
omdat die weet waar het echt nodig is en effectief zal zijn vanwege de informatie die ze al
hebben over sommige plekken. Voorwaarde is ook dat er een containeradoptant op zit. De
andere 25 mogen door de gemeente worden aangewezen, i.s.m. VO. Ik heb nu om de lijst
van ABP gevraagd en die match ik zo veel mogelijk met die van het VO, zodat het een
win-winsituatie wordt. We willen voorkomen dat het een soort wie het eerst komt, die het
eerst maalt-principe wordt. Het moet evenwichtig over Nieuw-West verdeeld zijn.
Dit is voor 2024 en hopelijk wordt die lijst nog voortgezet.
Koos: Is dit een financiële kwestie?
Germaine: Het is vooral een logistieke kwestie, want elk stadsdeel kan er vijftig realiseren.
Dat kan uiteraard niet allemaal morgen. Die dingen moeten verder ook toegankelijk en
bereikbaar per vrachtwagen zijn dus er zitten allemaal voorwaarden aan vast.
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Jan: Ik heb er nu redelijk wat ervaringen over opgedaan dus we moeten het daar nog maar
eens een keer over hebben. Een aantal voorwaarden/ criteria om ze te kunnen plaatsen,
blijkt een stuk minder lastig dan gedacht. Maar de zestien die ik heb laten plaatsen, hebben
dertigduizend euro gekost.
Peter: Een containertuintje levert bijna zeventig procent minder bijplaatsing op, blijkt uit
onderzoek. Het is echt een no-brainer om Nieuw-West helemaal vol te zetten met
containertuintjes.
Wanda: Houden de gebiedsmakelaars in de gaten of de tuintjes gelijk worden verdeeld over
alle wijken?
Germaine: Ja, daarom pakken we het nu zo aan. Dat overleggen we.

Maaien
Jan: We hadden de indruk dat het beter ging. Ik kwam bij een grasveld een prikker tegen
van de firma die daar ook maait. Die was opgedragen om een dag voor het maaien de boel
schoon te prikken. Ik was heel blij verrast en dat heb ik die firma direct ook laten weten. In
de tussentijd ontvang ik ook nog wel eens berichten als het ergens niet goed gaat en die
stuur ik dan weer door naar Silvain, mijn contact bij de gemeente op maaigebied.
Naar aanleiding van een opmerking van Attie, vroeg ik mij ook af of het niet mogelijk is om
de maairoute vooraf te ontvangen. Dat was onbespreekbaar want er is geen vaste route. Er
wordt pas gemaaid als het gras te lang is. Dus als dat zo is, moet er eerst geprikt worden.
Wanda: Bij de trambanen moet ook geprikt worden, want daar zie je nooit iemand opruimen
en alles wordt daar stuk gemaaid.

Samenwerking Buiten
Jan: Restaurant Buiten heeft gevraagd om een nauwere samenwerking met het VO. Zij
willen graag de mogelijkheid bieden om groepen schoon te laten maken in de buurt en dan
vooraf en achteraf iets te doen met die mensen. Ik heb dat zelf een keer gedaan voor
Elsevier en dat was heel leuk. Buiten heeft ook een sociaal iets in gedachten en ze vroegen
ons om samenwerking. Meer hierover staat op onze website.

Petitie Zuigzakken en foto’s maken in Plastic Avengers App
Jan: wij zijn vrijdag bij de Plastic Avenger Conference geweest; uitermate inspirerend. Daar
is een app gelanceerd waarmee je zuigzakken (van o.a. Capri-Sun) kunt fotograferen
gekoppeld aan GPS die je als zwerfvuil tegenkomt. Die maken een opmars sinds het
statiegeld op blikjes e.d. Met die app maak je een foto en leg je de locatie vast. Zo wordt het
probleem in kaart gebracht en wordt duidelijk dat er iets mee gedaan moet worden.
Ik overweeg zelf om er een petitie over te starten waarin de zuigzakken of verboden worden
of om er statiegeld op te heffen, en deze aan de Tweede Kamer aan te bieden. Dit project
staat ook op de website beschreven.

Geld
Jan: Ik heb zojuist met Henk de Jong gesproken. Wij hebben namelijk geen geld gekregen
voor de aanvraag van zes jaar subsidie. Dit is sociale basis en die is bizar overvraagd en
dan is VO wellicht niet voldoende sociale basis. Dat betekent dat de hele riedel weer
opnieuw moet. Voor 2025 is van de zomer nog de Rimi aangevraagd, waarvoor dank Anne
en Koos. Henk gaf aan dat ze nu toch gaan praten over een meerjarige aanvraag, dat wordt
volgende week besproken door Nadia en Henk.
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Statiegeldoplossingen (Brief aan Burgemeester, statiegeldbakken, Stout doen in NW)
Jan: Ik heb op 1 september een brief aan onze burgemeester gestuurd waarin ik heb
gevraagd om een stoute oplossing te kiezen voor het probleem van opengetrokken
vuilnisbakken in Amsterdam, vanwege het statiegeld op flesjes en blikjes. Waarom niet op
de Duitse methode? Daar staan alle flesjes naast de prullenbak, om mee te nemen door
degene die het geld kan gebruiken. Daar heb ik keurig antwoord op gekregen en dat luidde
dat ze eerst nog drie andere experimenten wilde afwachten. Dat kan nog heel lang duren,
weet ik uit ervaring. Nou heten we VuilnisOPROER, dus dat zouden we ook kunnen
bedrijven: oproer. Zo zouden we bijvoorbeeld elke prullenbak in Nieuw-West kunnen
bestickeren met de boodschap om flesjes en blikjes naast de bak te plaatsen, in plaats van
erin. We zouden ook kunnen kijken of we daarvoor ambtenaren kunnen interesseren, die het
leuk vinden om daarnaar te kijken. Ik heb een berekening gemaakt en een subsidieaanvraag
geformuleerd voor Verpakt, een interessante partij die geld genoeg heeft. Ik heb dit plan bij
het Kernteam SHV gedeeld. Peter was meteen enthousiast, maar Sjoukje Alta (Stedelijk
directeur cluster Gebiedsgericht werken en Stadsbeheer) ontplofte haast. Ik blijf toch met het
idee spelen. Wat vinden jullie?
Peter: Nog een overweging. Jan heeft dit ook gedeeld in de BBV-appgroep en daar werd
gevarieerd op gereageerd. Ik ben er wel van, maar ik heb ook een aantal conflicten
meegemaakt rondom dit soort acties. Mijn vraag is dus; zou het niet op kleinere schaal
uitgeprobeerd kunnen worden? In een hoek die te overzien is, en waar je in contact kunt
blijven met bewoners i.p.v. heel Nieuw-West bestickeren. Ik ben benieuwd wat de rest denkt.
Ernest: Niet met mijn prullenbakken experimenteren. Ik heb al een buis en daar waait al van
alles uit. Ik vind het ook vervelend voor mijn vuilnisman; dan moet hij nog meer werk doen.
Jan: Staan er veel flesjes en blikjes in die buis?
Ernst: Vrij weinig eigenlijk.
Jan: Ik vind een opengebroken prullenbak vele malen erger dan een prullenbak waar wat
flesjes en blikjes omheen staan. Een ander experiment wat nu speelt is met magnetische
sluiting op prullenbakken. Die vallen weer dicht nadat ze geopend zijn. Volgens BBV Kees is
dat een experiment gedoemd te mislukken. want zakken lubberen op den duur uit en dan
kan de deur niet meer dicht. Zelf twijfel ik over alleen een klein gedeelte van Nieuw-West
bestickeren, want als je het doet, doe het dan goed. Het moet door heel Amsterdam.
Wanda: Er bestaan ook metalen stickers; een soort magneten, dan beschadig je niets.
Jan: Dat vind ik een elegante en interessante oplossing. (alleen wel heel duur!)
Jeroen: Ik zit op dezelfde lijn als Peter. Ik zou voorstellen om de echte probleemplekken te
selecteren en daar iets mee te doen.
Peter: Daarbij kun je een aanpak uit Duitsland niet een-op-een toepassen op Amsterdam.
Het daklozenprobleem daar is heel anders dan hier.
Jan: Klopt, en er spelen andere materialen een rol; zo heb je daar meer glas, dat is
zwaarder dan blik dat al snel wegwaait. Zinzi onderzoekt dit nu in Berlijn. Er wordt ook
gekeken naar doorzichtige vuilniszakken, zodat je kunt zien wat erin zit voor je iets
openscheurt, maar die blijken wel weer meer milieubelastend te zijn. Dus het is een beetje
meanderen door de vele oplossingen. Als we niets doen, behouden we de huidige bende.
Willen we een oproer? Ik geef het overleg met Sjoukje nog een kans, maar ik neem alle
overwegingen van vanavond mee en ik vind de magnetische stickers heel interessant.

https://www.vuilnisoproer.nl/vuilnisoproer/h/2924/312/21089/NIEUWS/Plaats-lege-statiegeldflesje-en--blikjes-tegen-een-afvalbak-aan


Weeswinkelwagenproblematiek (Germaine, Jan)
Jan: Ik heb een paar meldingen gedaan bij de gemeente van anonieme
weeswinkelwagentjes. Die worden altijd weggehaald. Toen dacht ik: je kunt de wagentjes
natuurlijk ook zelf anoniem maken, misschien is dat de Oproer-oplossing?
Germaine: Ik wilde daar toch juridisch nog even naar laten kijken. Ik ben redelijk bekend
met het handhavingsvraagstuk. Dus ik ben gaan kijken wat je vanuit die optiek eraan kunt
doen. Het is eigenlijk diefstal, maar hoe kun je erop handhaven? In een aantal gemeentes is
ermee geëxperimenteerd door te handhaven op heterdaad, maar dat leverde weinig bonnen
op. Andere route zou kunnen zijn om de supermarkten aan te spreken als eigenaar. Ze
hebben een plicht om de wagentjes op te ruimen. Je kunt ze financieel raken, want de
boetes kunnen behoorlijk oplopen, maar dat kan alleen als je supermarkten de ruimte geeft
om alle instrumenten die er zijn in te zetten. Pas als ze dat niet doen, kun je ze aanschrijven/
aanspreken op hun plicht.
Mijn vraag aan jullie is: welke instrumenten hebben supermarkten en welke zien jullie
daarvan? Muntjes, hekjes, blokkades, bordjes etc. Dat zouden we in kaart kunnen brengen
en aan kunnen bieden bij de supermarkten. Hebben ze die instrumenten niet ingezet, dan
zouden er vervolgstappen genomen kunnen worden. Zie: google doc.
Peter: Dit is vergelijkbaar met het maaidossier; want bewoners kunnen dit goed monitoren,
optrekken met handhavers en een dossier opbouwen.
Germaine: Volgende stap is dan de notoire supermarkten eruit halen.
Attie: Een juist telefoonnummer kan ook al goed helpen, want nu moet je soms een heel
bandje afluisteren, waar niet eens een meldingsoptie “weeswinkelwagentje” tussenstaat.
Anne: Een telefoonnummer van het filiaal op de wagentjes zelf zou ook een goede optie
zijn.
Jan: Het blokkadesysteem werkt goed, maar is ontzettend duur. Een hek zoals bij de
Dekamarkt werkt ook goed. Maar sommige AH’s willen het wagentje naar de auto van hun
klanten kunnen laten rijden.
Koos: Er was ooit een website waar je de wagentjes kon melden en die werden dan
opgehaald. Dat was een particulier initiatief.
Wanda: Een aanspreekpunt in de winkel zou goed zijn en communicatie is belangrijk. Daar
zijn de supermarkten verantwoordelijk voor.
Anne: In Haarlem sprak ik een opbouwmedewerker die vertelde dat bij BIZ wel lokale
whatsappgroepjes voor een bepaalde wijk waren, waar buurtbewoners konden melden, niet
direct bij de desbetreffende winkel, maar wel bij haar. Ondernemers willen niet door
bewoners gebeld kunnen worden. Maar met een contactpersoon binnen een BIZ was het te
overzien. Al deze ideeën worden trouwens verzameld in deze google doc.

Mededelingen gemeente (Peter vdV)
Schriftelijk achteraf toegezonden, wegens tijdtekort:

Informatie van de gemeente:

● Zoals al veelvuldig aan de orde geweest in de vergadering, heeft het verzoek van de
bestuurder om ongelijk te investeren in Nieuw-West geleid tot de inzet van de extra
teams op straat, een buurtconciërge per gebied en de inzet van wijkboa’s. Dat dit
heel goed werkt is inmiddels al duidelijk.

● Na de Expo dit voorjaar waarin werd de resultaten van de afgelopen twee jaar
getoond werden, wordt op dit moment de laatste hand gelegd aan

https://docs.google.com/document/d/1eWZCtOLGYPUs0Kvy7dO2mFvN12FWS98n9Fsw6QiRRgk/edit?usp=sharing
https://docs.google.com/document/d/1eWZCtOLGYPUs0Kvy7dO2mFvN12FWS98n9Fsw6QiRRgk/edit?usp=sharing


een case study. Een document van ca. 15 pagina’s waarin de Schoon Heel Veilig
aanpak in Nieuw-West wordt beschreven. Uiteraard komt dit document ook ter
beschikking aan het Vuilnisoproer.

● Er wordt komend seizoen door Zinzi(Slotervaart/Dasns), Evelien(Osdorp) en
Peter(GeuzenveldSlotermeer/Sloterdijk) doorgezet met gebiedsmakelaar en
bewoners om de Schoon Heel Veilig aanpak te borgen.

● Op een aantal specifieke plekken wordt de hotspotaanpak doorgezet:
o.a.Osdorpplein, Calandlaan, Plein4045. Voortbouwend op de geboekte resultaten
worden nu grondoorzaken aangepakt.

● Monitoring: er wordt aan twee kanten gewerkt om de gap tussen beleving op straat
en de data in de rapportages te verkleinen: Germaine trekt eraan om de data van de
drie directies THOR, Stadswerken en Afval en Grondstoffen te combineren. En we
trekken eraan om vanuit bewonersperspectief kwalitatieve en kwantitatieve gegevens
per buurt, per gebied en voor het hele stadsdeel te krijgen.

Peter: Zoals al veelvuldig aan de orde geweest in de vergadering, heeft het verzoek van de
bestuurder om ongelijk te investeren in Nieuw-West geleid tot de inzet van de extra teams
op straat, een buurtconciërge per gebied en de inzet van wijkboa’s. Dat dit heel goed werkt
is inmiddels al duidelijk.
Na de Expo dit voorjaar waarin de resultaten van de afgelopen twee jaar getoond werden,
wordt op dit moment de laatste hand gelegd aan een case study. Een document van ca. 15
pagina’s waarin de Schoon Heel Veilig-aanpak in Nieuw-West wordt beschreven. Uiteraard
komt dit document ook ter beschikking aan het VuilnisOproer.

Er wordt komend seizoen door Zinzi (Slotervaart/DASNS), Evelien (Osdorp) en Peter
(Geuzenveld/Slotermeer/Sloterdijk) doorgezet met gebiedsmakelaar en bewoners om de
Schoon Heel Veilig-aanpak te borgen.
Op een aantal specifieke plekken wordt de hotspotaanpak doorgezet: o.a. Osdorpplein,
Callandlaan, Plein ‘40-’45. Voortbouwend op de geboekte resultaten worden nu
grondoorzaken aangepakt.
Monitoring: er wordt aan twee kanten gewerkt om de gap tussen beleving op straat en de
data in de rapportages te verkleinen: Germaine trekt eraan om de data van de drie directies
THOR, Stadswerken en Afval en Grondstoffen te combineren. En we trekken eraan om
vanuit bewonersperspectief kwalitatieve en kwantitatieve gegevens per buurt, per gebied en
voor het hele stadsdeel te krijgen.

Rondvraag
Ernst: Ik zie al die jaren bijplaatsingen bij de containers. Ik ben bereid geld neer te leggen
voor een goed instructiefilmpje waaruit duidelijk wordt dat dat nou juist niet de bedoeling is.
Jan: Er moet veel meer uitleg komen, veel mensen weten het gewoon echt niet. Gaan we
aan werken.
Volgende vergadering vindt plaats op donderdag 24 oktober
Locatie: Buurtkamer Casa Sofia (https://wijzijnnieuwwest.nl/locatie/7506/buurtkamer-casa-sofia).

Afsluiting 21:00 uur precies.

https://wijzijnnieuwwest.nl/locatie/7506/buurtkamer-casa-sofia


Samenvatting Vergadering 26-09-2024

Belangrijke data:
Opruimactie Rembrandtpark 29/9
Amsterdam maakt Ruimte op 3/10 in de Meervaart
Geuzenveld ochtend 18/10
Bewonersavond De Punt Thema Schoon 23/10
DDW vrijdag 25/10: 5 plaatsen (wie mee wil doorgeven mail aan Anne).
Mogelijkheid tot een excursie bij de vuilverbranding in het Havengebied op 7/12.

Mededelingen voorzitter
Shoreliner
Er wordt onderzocht wat de verhoudingen plastic/ groen zijn die het Shorelinerproject uit de
Sloterplas vist, uit het eindrapport zal blijken of het project gecontinueerd wordt of niet.

Start schoonmaakactie Schone Kans op 14/10 voor 2 weken in Slotermeer/Geuzenveld
Van 14-25 oktober wordt een Slotermeer Schoonmaakweek georganiseerd. Dat houdt in dat
elke dag een deel van Geuzenveld/Slotermeer wordt aangepakt door Schone Kans, omdat
dit zo’n succesvol concept is gebleken. De gebiedsmakelaars moeten zelf hun netwerk
activeren, bewoners moeten betrokken en geactiveerd worden maar Schone Kans faciliteert
het een en ander.

Aanpaklijst met 94 punten
De aanpaklijst is dynamisch; er verdwijnen punten maar er komen ook punten bij. Er is ene
rapportage verschenen die nog niet gedeeld mag worden, maar het gaat de goede kant op.

3e opruimteam Osdorp/ Inzet BBVs bij evaluatie Osdorp en Slotervaart (Dichtersbuurt)
Er is naast Pantar en Schone Kans nog een derde team opgestart in Osdorp. Dit team gaat
anders te werk dan bijv. Schone Kans. Zo is er maar een aanspreekpunt (Arnoud) bij wie
gemeld kan worden.

Peukenplan (stemmen, netwerk informeren, peuken OV-haltes, blikjesproef banken)
Er kan binnenkort gestemd worden voor alle gebieden. VO heeft vijf aanvragen gedaan en
roept op allen te stemmen. Jan noemt een aantal projecten die hij voor het peukenplan heeft
voorbereid.

Containertuintjes
Er zijn vijftig containertuintjes toegezegd, maar er wordt nog gekeken waar ze geplaatst
gaan worden. dit wordt deels bepaald door ABP en deels door de gemeente in overleg met
VO.



Maaien
Het lijkt overwegend de goede kant op te gaan.
Samenwerking Buiten
Restaurant Buiten wil graag een nauwere samenwerking met het VO. Meer informatie
hierover is te vinden op de website.

Petitie Zuigzakken en App
Een aantal VO-leden zijn bij de Plastic Avenger Conference geweest. Hier werd o.a. een
app gelanceerd waarmee je zuigzakken (van o.a. Capri-Sun) kunt registreren die je als
zwerfvuil tegenkomt. Jan overweegt om er een petitie over te starten en deze aan de
Tweede Kamer aan te bieden. Dit project staat ook op de website beschreven.

Geld
VO heeft geen geld gekregen voor de aanvraag van zes jaar subsidie. Volgende week
bespreken Nadia en Henk of er voor volgend jaar misschien toch weer een meerjarige
aanvraag kan worden ingediend.

Statiegeldoplossingen (Brief aan Burgemeester, statiegeldbakken, Stout doen in NW?)
Jan heeft een brief aan onze burgemeester gestuurd met daarin de vraag om een oplossing
te kiezen voor het probleem van opengetrokken vuilnisbakken in Amsterdam. Het antwoord
luidde dat ze drie experimenten heeft lopen. Daarop is Jans vraag aan de leden of ze
daarop willen wachten of dat er actie moet worden ondernomen in de vorm van bijvoorbeeld
prullenbakken bestickeren.

Weeswinkelwagenproblematiek (Germaine, Jan)
Germaine onderzoekt de juridische routes die dit probleem tegen kunnen gaan; handhaven
op mensen die ze ‘stelen’ vanuit de supermarkte, of juist winkels beboeten die geen zorg
dragen voor hun eigendommen.

Mededelingen gemeente (Peter vdV)
Er wordt op dit moment de laatste hand gelegd aan een document van ca. 15 pagina’s
waarin de Schoon Heel Veilig-aanpak in Nieuw-West wordt beschreven.
Op een aantal specifieke plekken wordt de hotspotaanpak doorgezet.

Volgende vergadering vindt plaats op donderdag 24 oktober, locatie: Buurtkaner Casa
Sofia (https://wijzijnnieuwwest.nl/locatie/7506/buurtkamer-casa-sofia).

https://wijzijnnieuwwest.nl/locatie/7506/buurtkamer-casa-sofia

